
PROTOKÓ Ł NrIX/2019 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 04 czerwca 2019 r. 

IX/2019 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin. 

Godzina rozpoczęcia — 12.00 
Godzina zakończenia — 15.22 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji .............................13 (do godz. 12.50)  

15 (od godz. 13.00,) 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym o 
godz. 12.00 otwarcia IX/2019 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - 
Pani Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Świdwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Świdwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Klępczewie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Świdwinie 
- Panią  Danutę  Bywalec - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Różę  Tabaszewską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Oparznie 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Środ. i Gosp. Komunalnej UG 
Swidwin 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca Rady stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Nieobecni radni: Jan Kulikowski, Iwona Piotrowicz. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr VIII/2019 z dnia 30.04.2019 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 13. 



Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany by ł  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 

Przewodnicząca poinformowała, że istnieje konieczność  wprowadzenia do porz ądku obrad 
dodatkowej uchwa ły tj. uchwały zmieniaj ącej uchwałę  w sprawie zasad udzielania przez Gmin ę  
Swidwin dotacji celowej spó łkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i 
sposobu jej rozliczania. 
Radni jednogłośnie przyj ęli zmianę  do porządku obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
5. Sprawozdanie Wita z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Czas dla samorządów. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Raport o stanie Gminy Świdwin za 2018 r. 

1) przedstawienie raportu o stanie Gminy Świdwin za 2018 r., 
2) debata nad raportem, 
3) podj ęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 

10. Sprawozdanie z wykonania bud żetu Gminy Świdwin za 2018 r. 
1) przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu 

Gminy Świdwin za 2018 rok, dyskusja, 
2) wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Świdwin, 
3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 

a) przedłożonego przez Wita Gminy Świdwin sprawozdania z wykonania bud żetu 
za 2018 rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego, 

b) wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin, 
4) podj ęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2018 rok 
5) podj ęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wita Gminy z tytu łu rozpatrzenia 

sprawozdania z wykonania bud żetu gminy za 2018 rok. 
li. Podj ęcie uchwał  w sprawie: 

1) zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania przez Gmin ę  Świdwin dotacji celowej 
spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej 
rozliczania 

2) zmiany uchwały w sprawie utworzenia samorz ądowej instytucji kultury pod nazwą  
Gminna Biblioteka Publiczna w Bierzwnicy i nadania jej statutu, 

3) przyznania dotacji celowej spó łce wodnej, 
4) zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w zakresie realizacji inwestycji celu publicznego - przebudowa 
odgałęzienia linii 110 kV Białogard - Łobez do stacji GPZ Swidwin na lini ę  dwutorową  
110kV, 

5) ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Świdwin, 
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6) ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Świdwin, 
7) ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin, 
8) ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin, 
9) ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin, 
10)ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin, 
11)ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin, 
12)dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2019. 

12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Ad. 4. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Antoni Giluk - Przewodnicz ący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformowa ł , że w okresie międzysesyjnym Komisja 
spotkała się  na posiedzeniu, na którym omawiano sprawozdanie z wykonania bud żetu gminy za 
2018 r. Komisja przeanalizowa ła dokładnie wykonanie bud żetu i po wyjaśnieniach Pani 
Skarbnik i Wójta Gminy nie wnios ła żadnych większych uwag do sprawozdania. 

Pan Robert Rozmus - Przewodniczący Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformowa ł , że w okresie międzysesyjnym Komisja spotka ła się  w dniu 15.05.2019 
r. Na posiedzeniu Komisja przyj ęła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdzia łania 
Narkomanii za rok 2018 oraz zapozna ła się  ze sprawozdaniem z realizacji rocznego programu 
współpracy Gminy Swidwin z organizacjami pozarz ądowymi oraz omówi ła projekt uchwały 
zmieniaj ącej uchwałę  w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury pod nazw ą  Gminna 
Biblioteka Publiczna w Bierzwnicy i nadania jej statutu. 

Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowa ła, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja Rewizyjna zaj ęła się  następuj ącymi tematami: kontrol ą  realizacji 
przez Wita Gminy uchwa ł  rady gminy podj ętych w 2018 r. oraz udzielonych odpowiedzi na 
wnioski, zapytania i interpelacje radnych z łożone podczas sesji rady gminy, kontrola 
wykorzystania funduszy so łeckich za 2018 r., analizą  wykonania budżetu Gminy Swidwin za rok 
2018 wraz z oceną  sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Swidwin za 2018 r. Ponadto komisja 
wydała opinię  oraz opracowała wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie mi ędzysesyjnym 
Rada obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 20.05.2019 r. na którym omówiono 
sprawozdanie z wykonania bud żetu gminy za 2018 r. oraz omówiono projekty uchwa ł  na IX 
Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. W okresie mi ędzysesyjnym do Rady Gminy wp łynęło pismo 
Regionalnej Izby Obrachunkowej informuj ące o badaniu uchwały podj ętej w dniu 30.04.20 19 r. 
w sprawie zasad udzielenia przez Gmin ę  Swidwin dotacji celowej spó łkom wodnym, trybu 
postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania. Ponadto do biura rady 
wpłynęło pismo Senator Rzeczypospolitej Polskiej Gra żyny Anny Sztark (załącznik nr 2) i 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Dudy (za łącznik nr 3), które Przewodnicz ąca 
odczytała. 
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Ad. S. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 

Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Komunalnej UG Swidwin, 
Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
oraz Wójt Pan Kazimierz Lechocki. 
Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Srodowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- Wójt Gminy Świdwin wydal decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach bez 
konieczno ści przeprowadzania oceny oddziaływania na środowisko: 
- budowa Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna 1" na dzia łce nr 14 o mocy do 1 MW 
- budowa Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna II" na dzia łce nr 14 o mocy do 1 MW 
- budowa Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna III" na dzia łce nr 26/24 o mocy do 1 

MW 
- budowa Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna IV" na działce nr 26/24 o mocy do 1 

MW 

- wydano decyzj ę  zezwalaj ącą  na uprawę  konopi włóknistych odmiany FINOLA w 
Lipcach (27 ha), Cieszynie (12 ha), Z ąbrowie (45 ha) oraz odmiany Glyana w 
Niemierzynie (51,46 ha) 

- w wyniku zapytania ofertowego na opracowanie Programu Ochrony Środowiska dla 
Gminy Swidwin na lata 2019-2022 z perspektyw ą  do 2025 r. wraz z prognozą  
oddziaływania na środowisko, przeprowadzeniem strategicznej oceny oddzia ływania na 
środowisko oraz uzyskaniem wymaganych prawem opinii, wybrano ofert ę  OPTINO 
Mariusz Cybułka Grodzisk Wielkopolski na kwotę  1.722,00 zł ; Do zadań  Wykonawcy 
będzie należało: 
- opracowanie projektu Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Świdwin na lata 

2019-2022, z perspektywą  do 2025 r., w tym m.in. do zebrania danych niezb ędnych 
do sporządzenia projektu zgodnie z „Wytycznymi do opracowania programów 
ochrony środowiska" zamieszczonymi na stronie Ministerstwa Srodowiska 

- wykonanie prognozy oddzia ływania programu ochrony środowiska po uzgodnieniu z 
właściwymi organami 

- przeprowadzenie strategicznej oceny oddzia ływania na środowisko Programu 
ochrony środowiska oraz przeprowadzenie oceny zgodnie z obowi ązuj ącymi 
przepisami, lub uzyskanie zgody Regionalnego Dyrektora Ochrony Srodowiska i 
Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego na odst ąpienie od 
przeprowadzania przedmiotowej oceny 

- przeprowadzenie procedury udzia łu społeczeństwa, na zasadach i w trybie 
określonych w ustawie o udost ępnianiu informacji o środowisku 

- uzyskanie pozytywnej opinii Zarz ądu Powiatu Świdwińskiego dotyczącej projektu 
„Programu ochrony środowiska dla Gminy Swidwin na lata 2019- 2022 z 
perspektywą  do 2025 r." 

- dokonanie analizy wnoszonych do opracowania wniosków i uwag w czasie 
wyłożenia projektu programu do publicznego wgl ądu 

- wykonanie opracowań  w 4 egz. papierowych oraz elektronicznych 
- przedstawienie opracowanych dokumentów na Komisji oraz Sesji Rady Gminy 

- Gmina Świdwin zamierza przyst ąpić  do dwóch projektów realizowanych w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 
20 14-2020, O ś  Priorytetowa II - Gospodarka niskoemisyjna; 
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- Działanie 2.14 - Poprawa jako ści powietrza - Zachodniopomorski Program 
Antysmogowy. Celem projektu jest obni żenie poziomu zanieczyszcze ń  powietrza na 
terenie Gminy Swidwin. W przypadku otrzymania przez Gmin ę  dofinansowania 
osoby fizyczne posiadaj ące tytuł  prawny do lokalu/budynku mieszkalnego, 
wynikaj ący z prawa własności mogą  ubiegać  się  o wsparcie w wysoko ści do 7.500 zł  
w formie refundacji na jedno indywidualne gospodarstwo domowe. Dofinansowanie 
obejmuje likwidacj ę  źródła ciepła opartego o spalanie w ęgla (piec/kocio ł  węglowy) 
oraz podłączenie do istniej ącej sieci ciepłowniczej lub zastąpienie źródła ciepła nową  
jednostką  wytwarzania energii ciepinej (w pierwszej kolejno ści podłączenie do sieci 
gazowej). Likwidacja źródła ciep ła obejmuje jedynie instalacje w lokalach 
mieszkalnych. 

- Działanie 2.15 - Termomodernizacja budynków jednorodzinnych - 
Zachodniopomorski Program Antysmogowy. W przypadku otrzymania przez Gmin ę  
dofinansowania osoby fizyczne posiadaj ące tytuł  prawny do lokalu/budynku 
mieszkalnego mogą  ubiegać  się  o wsparcie w wysoko ści do 25.000 zł  (w przypadku 
termomodernizacji częściowej) lub do 50.000 z ł  (w przypadku pe łnej 
termomodernizacji) w formie refundacji na jedno indywidualne gospodarstwo 
domowe. Dofinansowanie obejmuje termomodernizacj ę  budynków jednorodzinnych 
wraz z wymianą  źródła ciep ła na mniej emisyjną. Częściowa termomodernizacja 
obejmuje izolacj ę  ciepiną  ścian (w tym stolark ę  drzwiową  i okienną), a także 
modernizacj ę  instalacji centralnego ogrzewania. Pe łna termomodernizacja obejmuje 
izolacj ę  ciepiną  ścian (w tym stolark ę  drzwiową  i okienną), stropu i pod łogi (w tym 
dachu), a także modernizacj ę  instalacji centralnego ogrzewania. Poprawa 
efektywno ści energetycznej budynku musi by ć  na poziomie min. 25%. 
Termomodernizacja dotyczy jedynie budynków jednorodzinnych. Likwidacji 
podlega wyłącznie źródło ciepła użytkowego oparte o spalanie węgla (piece lub kot ły 
węglowe). Nie jest mo żliwe przeprowadzenie samej termomodernizacji budynku bez 
likwidacji źródła ciepła. 

- Osoba fizyczna mo że przystąpić  wyłącznie do jednego projektu (Dzia łanie 2.14 lub 
Działanie 2.15). Projekt skierowany jest do osób fizycznych, które nie korzysta ły z 
dotacji udzielanych w ramach Programu Czyste Powietrze. Osoby zainteresowane 
przystąpieniem do projektu proszone są  o wypełnienie ankiety dotycz ącej 
istniej ącego źródła ciepła opartego o spalanie węgla w indywidualnym 
gospodarstwie domowym zlokalizowanym na obszarze Gminy Swidwin. Ankieta 
dostępna jest na stronie Urzędu Gminy Swidwin www.swidwin.gina.pł  w dziale 
Aktualności. Ankiety należy składać  do dnia 14.06.2019 r. w Urzędzie Gminy 
Swidwin, sekretariat pok. nr  53 lub na e-maila rolny@swidwin.gmina.pl  
Informacje w sprawie projektu mo żna uzyskać  od pracowników urz ędu: Łukasza 
Pugacza, Grzegorza Korola, Grzegorza Markiewicza. 

- wydawano postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 

- wydawano decyzje o rozgraniczeniach nieruchomo ści 
- nadawano numery porz ądkowe dla nieruchomo ści 
- wydawano zaświadczenia o przeznaczeniu w planie zagospodarowania przestrzennego 
- wydawano zezwolenia na usuni ęcie drzew i krzewów 
- prowadzono prace przy remontach i bie żącym utrzymaniu dróg 
- w referacie trwaj ą  prace nad projektem uchwa ły dot. Programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Swidwin na lata 20 19-2023 
- ogłoszono przetarg ograniczony dla mieszka ńców wsi Bystrzyna na dzierżawę  działki nr 

82 o pow. 800 m2 ; przetarg odbędzie się  w dniu 04.07.20 19 r. 



- odbyły się  dwa przetargi na sprzeda ż  działek budowlanych w Kluczkowie; przetarg zosta ł  
unieważniony z powodu błędnego okre ś lenia warto ści zbywanych nieruchomo ści; będą  
ogłaszane następne przetargi 

- przygotowano trzy umowy na dzier żawę  nieruchomości; są  to dwie działki rolne oraz 
część  działki przy budynku nr 14 w Krosinie z przeznaczeniem na ogródek dzia łkowy 

- przygotowywano dokumenty do przeprowadzenia wyborów do Zachodniopomorskiej 
Izby Rolniczej ogłoszonych na dzie ń  28 lipca 2019 roku (niedziela); g łosowanie 
odbędzie się  w godzinach od 8.00 do 18.00 na parterze budynku Urz ędu Miasta Swidwin 

- upubliczniono informacj ę  dotycząca zbiórki odpadów wielkogabarytowych; zbiórka 
odbędzie się  w dniu 15.06.20 19 r. 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym 
okresie: 

- bieżąca obsługa świetlic gminnych (wynajmy, drobne naprawy, przegl ądy okresowe) 
- dowóz dzieci z terenu gminy Świdwin do szkó ł  specjalnych oraz pensjonariuszy do ŚDS 

w Klępczewie 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie 
- realizacja funduszy so łeckich 
- realizacja zadania w ramach Programu Rz ądowego Senior+ w Krosinie (organizacja 

zaj ęć  dla seniorów, spotkań  ze specjalistami, warsztaty umiej ętności, terapii zaj ęciowej, 
organizacja wyjazdów integracyjnych) 

- podpisano umowę  na adaptacj ę  pomieszczeń  świetlicy w Rogalinie na potrzeby 
utworzenia Klubu Seniora+; warto ść  całkowita projektu to 187.500 z ł  z czego 
dofinansowanie wynosi 80% tj. 150.000 z ł  

- pozytywnie rozpatrzony zosta ł  wniosek o udzielenie pomocy finansowej z 
przeznaczeniem na popraw ę  i modernizacje infrastruktury sportowej w 2019 r. tj. 
wymiana o świetlenia w hali sportowej przy szkole podstawowej w Oparznie; koszt 
całkowity 20.000 zł , w tym dofinasowanie 10.000 zł  

- odbyło się  spotkanie organizacyjne dyrektorów szkó ł  gminnych w sprawie organizacji 
dowozu dzieci w roku szkolnym 2019/2020 

- dokonano przeglądu i drobnych napraw, impregnacji placów zabaw na terenie gminy 
- przygotowano dokumentacj ę  konkursową  na stanowisko dyrektora Publicznej Szko ły 

Podstawowej w Oparznie; termin konkursu 28.06.201 9 r. 
- przygotowano projekt uchwa ły zmieniaj ącej uchwałę  w sprawie utworzenia 

samorządowej instytucji kultury pod nazw ą  Gminna Biblioteka Publiczna w Bierzwnicy i 
nadania jej statutu 

- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych w 
związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 

- złożono wnioski o organizacj ę  robót publicznych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- przygotowano wnioski o p łatność  na dokształcanie pracowników m łodocianych 
- organizowano zaj ęcia i zawody sportowe w hali sportowej w Lekowie i na boisku w 

Krosinie 
- trwaj ą  przygotowania do wydarzenia kulturalnego pn. „Gotowanie na ludowo - X 

Rusinowskie Lato z folklorem" i 25-1ecie zespo łu ludowego „Dąbrowiacy" w dniu 
06.07.20 19 r. przy świetlicy w Rusinowie 



Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych oraz na 
stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bie żącym okresie: 

- w dniu 20.05.20 19 r. została podpisana umowa na remont drogi w Ząbrowie 
- w dniu 29.05.20 19 r. podpisane zosta ły umowy na remont świetlic w Ząbrowie i Be łtnie 
- trwa bieżąca obsługa projektu pt. „Lokalizacja wyposa żenia świetlicy wraz z budową  

miejsca integracyjnego dla mieszka ńców w Starym Przybys ławiu"; działanie w ramach 
Lokalnego Programu Rewitalizacji 

- rozpoczęły się  prace przy termomodernizacji obiektów u żyteczno ści publicznej w 
Oparznie 

- nastąpiło podpisanie umowy na przebudowę  istniej ącej oczyszczalni ścieków bez zmiany 
sposobu użytkowania działki 76/25 wraz z wymianą  urządzeń  oraz sieci odprowadzaj ącej 
w miejscowo ści Krosino; planuje si ę  zakończyć  inwestycj ę  w 2020 r. 

- uzupełniono dokumenty przed podpisaniem umowy na dofinansowanie projektu pod 
nazwą  Zmniejszenie zagrożenia wykluczeniem społecznym ludno ści zamieszkuj ącej 
miejscowość  Stary Przybys ław poprzez uporządkowanie gospodarki ściekowej"; planuje 
się  zakończyć  inwestycj ę  w 2020-202 1 r. 

- dobiegaj ą  końca prace przy budowie parkingu przy szkole podstawowej w Bierzwnicy 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki pogratulował  sołectwom, których projekty na granty so łeckie 
otrzymały wsparcie Marsza łka Województwa Zachodniopomorskiego. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że w związku z coraz częstszym ujawnianiem 
nielegalnych przyłączy wody, jak i nielegalnego poboru wody na terenie Gminy Swidwin 
zostaną  przeprowadzone kontrole przy łączy wody. Szczegó łowych informacji w tej sprawie 
można uzyskać  u Prezesa GZGK. 

Ad. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek poinformowała, że przez Cieszyno codziennie przeje żdża oko ło 15 
tirów, które bardzo zanieczyszczaj ą  drogę . Mieszkańcy skarżą  się  na kurz, gdy jest sucho i na 
błoto, gdy jest mokro oraz prosz ą  o znak spowalniaj ący i zaj ęcie się  sprawą  przez strażnika 
gminnego. Dodała, że został  już  zniszczony wjazd do Cieszyna który wykona ł  powiatowy zarząd 
dróg oraz uszkodzony jest chodnik. 
Następnie radna poprosi ła o monotoring budynku straży pożarnej w Kl ępczewie. 
Poinformowała, że obok strażnicy znajduje się  sklep przy którym odbywaj ą  się  libacje aż  do rana 
i wczorajszej nocy wybito hartowan ą  szybę  w tablicy ogłoszeniowej. Radna powiadomi ła o 
sytuacji dzielnicowego, ale uważa że gdyby był  monitoring to byłoby spokojniej. 
Następnie Pani Bożena Wieczorek poprosi ła o przywiezienie p łyt Jomb, na które czeka od 
tamtego roku, bo gdy b ędzie robiona strefa rekreacyjna (boisko do pi łki siatkowej) to za jednym 
razem koparka zaj ęłaby się  również  drogą . 

Pani Halina Cybul poinformowała, że zamknięty plac zabaw w Ząbrowie nie jest wystarczaj ąco 
zabezpieczony przed dzie ćmi, bo tablica informacyjna czy rozpi ęta taśma nie są  dobrym 
zabezpieczeniem. Radna zapyta ła, kiedy plac zabaw b ędzie spełniał  swoją  funkcj ę  jako plac 
zabaw? 
Następnie radna poinformowa ła, że w grudniu 2018 r. zwróci ła się  o przestawienie s łupów 
energetycznych usytuowanych na chodniku w miejscowo ści Ząbrowo. Po pó ł  roku otrzymała 
odpowiedz' z Powiatowego Zarządu Dróg w Swidwinie informuj ące, ze przestawienie s łupów 
zostanie dokonane przez Energa-Operator pod warunkiem pokrycia kosztów ich przestawienia w 
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wysoko ści 58.000 zł  netto. Powiatowy Zarz ąd Dróg w Świdwinie poinformował , że w roku 
bieżącym, jak i w najbliższych latach realizacja tego zadania jest zbyt kosztowna dla powiatu. 
Radna powiedziała, że w ten sposób pozbawiono mieszkańców planów i marze ń  o bezpiecznej 
miejscowo ści i zapytała, czy są  oni mieszkańcami trzeciej kategorii? Pani Halina Cybul 
poprosi ła o interwencj ę  w tej sprawie. 

Pan Ryszard Pawlonka zapytał, kiedy otrzyma p łyty Jomb z ubiegłego roku, ponieważ  minęło 
już  pó ł  nowego roku, a p łyt dalej nie ma? 

Pan Krzysztof Kaszuba zwróci ł  się  do radnych powiatowych o interwencj ę  w sprawie 
wykaszania rowów przy drogach powiatowych. 
Następnie radny poinformował , że koła łowieckie ochraniaj ą  pola rolników przed zwierzyną, ale 
zdarzaj ą  się  kradzieże elektryzatorów i akumulatorów. Radny poprosi ł  sołtysów, by zwrócili 
uwagę, czy kto ś  obcy nie kręci się  po okolicy. Dodał , że do tej pory zginęły już  elektryzatory z 
Osowa, a pastuch elektryczny zosta ł  wystawiony na szos ę, gdzie spowodował  zagrożenie w 
transporcie drogowym. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że sprawę  wykaszania rowów zg łaszał  na sesji 
powiatowej. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przekazała pro śbę  radnego Jana Kulikowskiego 
o wykaszanie wyjazdów z posesji, by by ły bardziej bezpieczne. 
Następnie radna poprosi ła, by miejscowo ść  Kluczkowo ponownie zosta ła dołączona do kolejki 
oczekuj ącej na równiark ę, ponieważ  droga ko ło świetlicy wiejskiej jest już  poważnie wybita i 
ciężko nią  przejechać . 

Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Tadeusz Wilk, So łtys so łectwa Be łtno poinformował , że przy drodze wojewódzkiej w 
miejscowo ści Bełtno rosną  olbrzymie lipy, które maj ą  bardzo mocne odrosty. So łtys poprosi ł  o 
wycinkę  odrostów, ponieważ  zasłaniaj ą  one wyjazd z wioski w kierunku Swidwina i nie widać  
pojazdów jadących od strony Rusinowa. 

Pan Lech Lipka, Soltys so łectwa Berkanowo odniósł  się  do zapytania radnej Haliny Cybul 
odnośnie przestawienia s łupów energetycznych w Z ąbrowie i pokaza ł  zdj ęcia przedstawiaj ące 
wygląd chodnika ze s łupami. 
Następnie sołtys zwrócił  się  z zapytaniem, czy godziny sesji rady gminy zostan ą  zmienione, czy 
pozostanie godzina 12.00? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że na chwil ę  obecną  godziny 
sesji nie ulegną  zmianie. Dodała, że zadaniem przewodnicz ącej rady jest przede wszystkim tak 
zorganizować  posiedzenia rady, żeby umożliwić  radnym udział  w obradach. Ponadto radni na 
jednym z posiedzeń  w głosowaniu zdecydowali, że będzie to godzina 12.00, więc nie ma 
powodu, by tę  decyzj ę  zmieniać . 

Pan Franciszek Święch, So łtys so łectwa Świdwinek zapytał, czy wiadomo co ś  w sprawie 
wyrażenia zgody przez Powiatowy Zarz ąd Dróg na budowę  chodnika prowadzącego na osiedla 
w Swidwinku znajduj ące się  przy mie ście? 

Pani Barbara Kolasińska, So łtys so łectwa Cieszeniewo podziękowała Pani Lucynie Kierzek 
pracownikowi urzędu gminy za pomoc przy pisaniu grantu so łeckiego oraz radnemu Piotrowi 
Sieradzkiemu za sąsiedzką  pomoc w uporządkowaniu terenu. 
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Ad. 8. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odniósł  się  do zapytania radnej Bo żeny Wieczorek. Powiedzia ł , 
ze zwróci uwagę  na tiry przejeżdżaj ące przez Cieszyno, bo jest to pierwszy sygna ł , który do 
niego dotarł, a po ustaleniu przekaże radnej odpowiedz'. Wójt poinformowa ł , że otrzymał  
odpowiedz' z prokuratury, która odmówi ła wszczęcia postępowania w sprawie zagrożenia 
bezpieczeństwa w Cieszynie przez wal ącą  się  stodołę . Prokuratura nie dopatrzy ła się  znamion 
czynu przestępczego, wi ęc temat zagrożenia powróci. 
Odnośnie pro śby o monitoring Wójt poinformowa ł , ze rozmawiał  z firmami ochroniarskimi i 
oczekuje na wycen ę , bo monitoringu wymagaj ą  także świetlice oddalone od miejsc, gdzie 
zamieszkuj ą  ludzie. 
W sprawie p łyt Jumbo Wójt nie potrafi ł  odpowiedzieć  zarówno radnej Bo żenie Wieczorek, jak i 
radnemu Ryszardowi Pawlonce, bo musi rozpoznać  sytuacj ę , a odpowiedz' przekaże 
Przewodniczącej. 

Odpowiadaj ąc na zapytanie radnej Haliny Cybul dotycz ące przestawienia s łupów 
energetycznych usytuowanych na chodniku w miejscowo ści Ząbrowo Wójt stwierdzi ł , że jest to 
przy drodze powiatowej i jedyne co mo że zrobić  to jeszcze raz wystąpić  z pro śbą  do 
powiatowego zarz ądu dróg o ponowne przeanalizowanie sprawy. 

Odnosząc się  do prośby Przewodniczącej Rady o wysłanie równiarki do Kluczkowa, Wójt 
stwierdził , że w niedługim czasie zostanie wys łana. 

Odpowiadaj ąc na pro śbę  Sołtysa so łectwa Be łtno Pana Tadeusza Wilka dotycz ącą  usunięcia 
odrostów przy drodze wojewódzkiej Wójt powiedzia ł , że zwróci si ę  z pismem do zarządu dróg. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na pytanie So łtysa so łectwa Świdwinek Pana 
Franciszka Swi ęcha, czy jest szansa na chodnik w Swidwinku poinformowa ł , że gmina pisała 
pismo do PZD w tej sprawie, jednak nie otrzyma ła żadnej odpowiedzi. 

Pan Sebastian Basiejko poinformował , że po ostatniej komisji łączonej, na której Pani 
Agnieszka Tokarska zg łosiła problem zaro śniętych poboczy, radny na sesji powiatowej z łożył  
zapytanie do starosty by spowodowa ł, aby powiatowy zarząd dróg zaj ął  się  wycinką  obrzeży 
przy drogach powiatowych. 
Następnie zwróci ł  się  do radnej Pani Haliny Cybul i zapewni ł , że razem z radnym powiatowym 
Rafałem Terleckim i Janem Bronowickim postaraj ą  zaj ąć  się  tematem słupów energetycznych 
przy drodze powiatowej w Z ąbrowie. 
Odnośnie placu zabaw w Z ąbrowie Kierownik stwierdzi ł , że jest on w najgorszym stanie 
technicznym i dlatego komisja go zamkn ęła. Gmina czeka na firm ę  która powiedzia ła, że 
najbliższy wolny termin kiedy mo że się  nim zaj ąć  to koniec lipca - początek sierpnia. Nie 
znaleziono żadnej innej firmy, która chcia łaby plac naprawi ć  w bliższym terminie. 

P R Z E R W A 12.50 - 13.00 

Po przerwie na salę  obrad przybyli: Radna Iwona Piotrowicz, Radny Jan Kulikowski. 
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Ad. 9. RAPORT O STANIE GMINY ŚWIDWIN ZA 2018 r. 

1. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Świdwin za 2018 r. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  Raport o stanie Gminy Świdwin za 2018 r. 
(załącznik nr 4). 

2. Debata nad raportem 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że zgodnie z obowiązuj ącymi 
przepisami w debacie mogą  brać  udział  mieszkańcy, o ile najpóźniej w dniu poprzedzaj ącym 
dzień  sesji złożą  do przewodniczącego rady właściwy wniosek. Do dnia wczorajszego taki 
wniosek nie wp łynął , w związku z czym nie ma udziału mieszkańców w debacie nad raportem. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy Wójt jest w stanie powiedzie ć  ile konkretnie jest 
zakładów produkcyjnych na terenie gminy? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że na chwilę  obecną  nie jest w stanie tego 
określić . 

Pan Ryszard Pawlonka powiedział , że w raporcie uj ęto, że sołectwo Łąkowo nie wykorzysta ło 
środków z funduszu so łeckiego, a dotyczy to m.in. p łyt Jumbo. Radny powiedział , że nie dopuści 
do tego, żeby przepadły pieniądze dla so łectwa Łąkowo. Następnie powiedział , że z raportu 
wynika, że 100 tys. zł  przeznaczono na umowy zlecenia na świetlice, a za te pieni ądze można 
byłoby zatrudni ć  10 osób w ci ągu roku. Natomiast nie ma szczegó łowych wyjaśnień  na co 
dokładnie przeznaczono te pieni ądze. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że dane do raportu o stanie gminy by ły oparte o 
stany księgowe. Jeżeli nie było zapłacone za p łyty Jumbo, których nie ma na chwil ę  obecną  to 
też  nie można było ich uj ąć . To jest stan faktyczny wykorzystania środków, bo jak p łyty dotrą , 
zostaną  zapłacone to nastąpi przekroczenie w tym roku. Wi ęc w tym przypadku nie by ło 
odniesienia jednego do drugiego. Wójt stwierdzi ł , że nie można było opierać  raportu o dane 
hipotetyczne, tylko o dane ksi ęgowe. 
Jeżeli chodzi o zatrudnienie świetlicowych to prawd ą  jest, że w gminie zatrudnionych jest 14 
świetlicowych za okre śloną  przepisami minimalną  stawkę . W ubiegłym roku były problemy z 
pozyskaniem dofinansowania z powiatowego urz ędu pracy do zatrudnienia tych osób, pojawi ł  
się  dylemat czy zamkn ąć  świetlice wiejskie, czy sfinansować  utrzymanie świetlicowych z 
budżetu gminy. Wójt stwierdzi ł , że rada gminy może przemy ś leć  tę  sprawę , bo wie że mile 
gminy zatrudniaj ą  świetlicowe z funduszy so łeckich, więc też  można zaproponować  taką  formę , 
a on wykona to, co radni postanowi ą. Wójt uznał , że świetlice oprócz roli którą  pełnią  
popołudniami tzn. opiekuńczo-kulturalno-wychowawczej, to także w porze porannej stanowi ą  
swoiste przystanki autobusowe dla wi ększo ści dzieci dojeżdżających do szkół  (ok. 300 osób). 
Do kwoty wymienionej w raporcie prawdopodobnie nale żałoby też  zaliczyć  grupę  remontową  
pracuj ącą  przy budowie chodników, gdy ż  w ubiegłym roku do czerwca nie by ło dofinasowania z 
powiatowego urzędu pracy na tę  ekipę . Dlatego wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 
spo łecznym związanym z zapewnieniem bezpieczeństwa mieszkańcom gminy szukano środków 
w budżecie, by zabezpieczy ć  pieniądze na umowy także dla ekipy remontowej. St ąd wynika taka 
kwota za umowy zlecenia. 
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Pan Ryszard Pawlonka zapytał, czy to znaczy że pieniądze ze świetlic przeznaczono na 
pracowników, którzy k ładą  polbruk? Radny powiedział , że u niego poibruk le ży już  trzeci rok i 
nie może doczekać  się  pracowników, żeby go ułożyli. Dodał , że Wójt obiecał  mu ekipę  w 
październiku ubiegłego roku, a teraz jest dopiero na dziewi ątym miejscu w kolejce do polbruku. 
Radny zapytał, czy Wójt uwzi ął  się  na sołectwo Łąkowo? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że na terenie gminy jest 18 so łectw, więc żeby 
zabezpieczyć  tak duże potrzeby na chodniki powinno by ć  przynajmniej 18 ekip. Wobec tego 
próbuje się  dzielić  prace tak, by na ka żdym sołectwie kawałek chodnika był  zrobiony. W 
pierwszej kolejno ści próbuje si ę  zabezpieczy ć  najbardziej niebezpieczne miejsca. Wójt 
stwierdził , że nie zgadza si ę  z zarzutem radnego. 

Pan Ryszard Pawlonka powiedział , że w tym roku so łectwo Łąkowo również  ma przyznany 
materiał  na zakończenie chodnika o d ługości 36 m, natomiast gdy ludzi nie b ędzie to materiał  
znów przepadnie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że byłoby pewnym absurdem gdyby gmina 
zatrudniaj ąc ekipę  wysyłała ją  na sołectwa, a na swoje zaplanowane prace wynajmowa ła firmy 
zewnętrzne (choćby parking, który jest konieczny przy szkole w Bierzwnicy). Wójt doda ł , że 
ekipa cały czas pracuje, ale zakres prac jest tak du ży, że te pięć  osób nie jest w stanie si ę  
wyrobić . 

Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że zmieniły się  przepisy odno śnie ochrony środowiska i 
w raporcie wymienione zosta ły trzy przedsi ębiorstwa, które oprócz spó łki wodnej zajmuj ą  się  
dostarczaniem wody do mieszka ńców. Radny zapytał, jak Wójt widzi pomóc tym firmom by w 
imieniu gminy dalej gospodarzy ły i dostarcza ły wodę , bo obciążenia są  niewspółmierne do 
obowiązków? Chociażby w Klępczewie, gdzie jest spó łdzielnia, która powinna zaopatrywa ć  
tylko spółdzielców, a mimo wszystko dostarcza wod ę  i odprowadza ścieki z całej wsi. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że obowiązkiem gminy jest zaopatrzenie 
mieszkańców w wodę , ale są  w gminie miejscowo ści, które do dzisiaj jej nie maj ą . Jest to ważny 
problem i jeden z priorytetów gminy. Natomiast odnosz ąc się  do sytuacji o której wspomniał  
radny, Wójt stwierdzi ł , że jeżeli spółka zwróci się  do gminy z prośbą  o rozwiązanie problemu to 
będzie takiego rozwi ązania szukał . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że w raporcie Wójt wskazał  na 
spadaj ącą  w ostatnim czasie liczb ę  mieszkańców. Po analizie danych radna zastanawia si ę , które 
z nich są  prawdziwe, ponieważ  w raporcie podano że liczba mieszkańców wynosi 6.008, a 
według danych GUS gmina Swidwin mia łaby liczyć  5.954 osoby. Przewodnicz ąca 
przeanalizowa ła dynamikę  migracji i migracje na terenie Gminy Swidwin i zauwa żyła, że to jest 
ok. 50 osób każdego roku, które wyje żdża z gminy. Stwierdzi ła, że w ościennych wiejskich 
gminach powiatu świdwińskiego ta dynamika nie jest tak du ża. Przewodnicząca zapytała, jaki 
Wójt ma pomys ł  na rozwiązanie tego problemu, je żeli gmina się  wyludnia? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że rozpoczynał  swoją  prace w samorz ądzie w 
1998 r. i Gmina Swidwin liczy ła wtedy 6.900 osób. Natomiast dzisiaj s ą  pewne rozbieżności - 
jedne informacje podaj ą  6.008 mieszkańców, drugie 6.095 osób. Urząd opiera się  na danych 
pochodzących z ewidencji ludno ści tj. 6.008 mieszkańców. Prawda jest taka, że zmieni ł  się  
charakter gminy. Gmina jest w dalszym ci ągu typowo rolnicza, nie ma zakładów i nie należy 
oczekiwać , że powstaną  tutaj wielkie zak łady przemys łowe, gdyż  gmina nie posiada ani dróg 
dojazdowych, ani kadr, ani surowców. Natomiast walory przyrodnicze gminy s ą  bardzo wielkie i 
to może być  magnesem, który na te tereny powinien przyci ągać . W rolnictwie zatrudnienie daje 
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przede wszystkim produkcja zwierzęca, a nie produkcja ro ślinna, bo tu sprzęt jest coraz lepszy i 
on wypiera ludzi. Zmieniaj ą  się  tek warunki p łacowe, a przedsi ębiorcy walczą  o pracowników i 
o fachowców. Wójt uważa, że ta tendencja spadkowa jest w stanie si ę  odwrócić , aczkolwiek jest 
pełen niepokoju, gdyż  dowiedział  się , że szko ły średnie w powiecie nie b ędą  w stanie przyj ąć  
wszystkich uczniów. Gro uczniów po szko łach podstawowych wyjedzie do takich miast jak 
Koszalin, Szczecin, czy Ko łobrzeg. W związku z tym istnieje obawa, że osoby które stąd wyjadą  
już  tu nie wrócą . Natomiast gdy b ędzie jakaś  możliwość  i szansa, żeby je zatrzymać  to na pewno 
będzie reagował . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poruszyła temat szkolnictwa podstawowego w 
gminie. W raporcie wymieniona by ła liczba uczniów ucz ęszczaj ących do szkó ł  na terenie gminy. 
Przewodnicząca sprawdzi ła, że zaledwie 66% wszystkich dzieci w wieku szkolnym ucz ęszcza 
do szkół  Gminy Swidwin. Stwierdzi ła, że wielokrotnie na posiedzeniach komisji zwracano 
uwagę  na ten problem i radni prosili o poszukanie przez dyrektorów, czy przez urz ąd jakichś  
rozwiązań , żeby zachęcić  dzieci i m łodzież  do uczęszczania do naszych szkó ł . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , :ze to jest wielki problem i pewne pok łosie 
wcze śniejszych decyzji, ale nie tylko. W przedstawionych w raporcie prognozach na przysz łość  
podkre ślał , że to jest największy priorytet i będzie dbał  o rozwój bazy dydaktycznej. Wójt doda ł , 
że duże pole do popisu maj ą  dyrektorzy, żeby te dzieci przyci ągnąć . Wójt stwierdzi ł , że ciężko 
rodzicom przet łumaczyć  że dziecko mieszkaj ące pół  kilometra od Swidwina ma trafi ć  do szkoły 
oddalonej o 10 km, jak ma bli żej do miasta. Pewnym utrudnieniem jest tek samo po łożenie 
geograficzne gminy, ale jest to du że pole do popisu dla dyrektorów, przekona ć  rodziców że w 
klasach nie przepe łnionych są  lepsze warunki do nauki niż  w klasach liczniejszych. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin 
wotum zaufania. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Swidwin wotum zaufania (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
Uchwala Nr IX/68/2019 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Swidwin wotum zaufania 
została przyj ęta głosami: „za" - 13 g łosów, „przeciw" - 1 glos, „wstrzymuj ący się" - 1 glos 
(imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 6 do protoko łu). 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  radnym za udzielone wotum zaufania. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak w imieniu Rady złożyła Wójtowi gratulacje. 

PRZERWA 14.20-14.25 
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Ad. 10. SPRAWOZDANIE Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ŚWIDWIN ZA 2018 r. 

1. Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu 
Gminy Świdwin za 2018 rok, dyskusja. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budetu Gminy Ś  ż  widwin za 2018 rok. 

Pani Renata Kamińska powiedziała: „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie i Panowie 
Sołtysi oraz zaproszeni go ście. Na podstawie art. 30 ustawy o samorz ądzie gminnym 
przedstawię  Wysokiej Radzie sprawozdanie z wykonania bud żetu Gminy Swidwin za 2018 r. 
Sprawozdanie zostało przedstawione zarządzeniem Wita Gminy Swidwin nr SKG/24/2019 z 
dnia 26.03.20 19 r. i przekazane zosta ło do Biura Rady oraz do Regionalnej Izbie Obrachunkowej 
w celu zbadania i wydania opinii. 
Budżet w roku 2018 zosta ł  wykonany w nast ępuj ących wielko ściach: 
1. Dochody na plan 29.018.288,70 zł  wykonanie na kwotę  29.315.766,58 zł, co stanowi 101% 
planu rocznego. 
2. Dochody z podatku wykonano w kwocie 6.768.146,24 z ł , tj. 114,5%. 
3. Wpływy z opłat wykonano na kwotę  512.136,55 zł , tj. 7 1,6%. G łównym źródłem dochodów z 

tych op łat to pobór op łat za odpady komunalne. 
4. Udział  w podatku dochodowym osób prawnych i fizycznych w kwocie 3.252.594,33 z ł , 
tj. 108,4%. 
S. Dotacje zadań  zleconych wykonano w kwocie 8.658.110,43 A. 
6. Dochody maj ątkowe wykonano w kwocie 160.826,00 zł . 
7. Subwencj ę  ogólną  wykonano w kwocie 6.452.958,00 zł  
Na subwencj ę  ogólną  składaj ą  się : 

- część  oświatowa plan i wykonanie w kwocie 3.603.045,00 z ł  
- część  wyrównawcza plan i wykonanie w kwocie 2.766.703,00 z ł  
- część  równoważąca plan i wykonanie w kwocie 83.210,00 zł  

Po stronie wydatków na plan 28.825.602,70 z ł  wykonano wydatki w kwocie 27.764.597,13 z ł , tj. 
96,3% planu. 
Wydatki w ogólnym uj ęciu: wydatki bieżące wykonano w kwocie 25.927.384,15 z ł  oraz wydatki 
maj ątkowe w wysokości 1.837.209,98 zł . 
Najwyższą  kwotę  wydatków wykonano w dziale Rodzina tj. wyp łata świadczeń  
wychowawczych, wyp łata zasi łków rodzinnych, świadczeń  z funduszu alimentacyjnego, sk ładki 
na ubezpieczenia spo łeczne, wspieranie rodziny, rodziny zast ępcze, placówki opiekuńczo-
wychowawcze w kwocie 7.146.445,12 z ł . 
Drugą  pozycj ę  w wydatkach budżetu stanowi ą  wydatki na o światę  w wysoko ści 6.945.365,76 É. 

Gmina przekazywała również  dotacje na realizacj ę  zadań  własnych tj. dotacje celowe w 
wysoko ści 169.750,00 zł  przekazano głównie na realizacj ę  zadań  w zakresie sportu szkolnego 
jak i gminnego. 
Gmina przekazała również  dotacj ę  podmiotową  dla instytucji kultury w wysoko ści 98.091,01 A. 
Udzielono pomocy finansowej na realizacj ę  zadania polegaj ącego na przebudowie drogi 
powiatowej w wysoko ści 100.000 A. 
Dokonano wydatków w ramach jednostek pomocniczych, czyli fundusze so łeckie w wysoko ści 
361.118,17 zł  z przeznaczeniem na dzia łanie w zakresie dróg gminnych i chodników na kwot ę  
113.897,28 zł, na działalność  OSP 15.997,36 É. W gospodarce komunalnej g łównie na 
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pielęgnacj ę  wsi 127.350,07 zł , na funkcjonowanie świetlic 59.842,66 zł, organizacj ę  wydarzeń  
kulturalnych 44.030,80 zł . 
W trakcie realizowania bud żetu realizowane były zadania bieżące, takie jak: 

1) dokonywano wypłaty zwrotu akcyzy dla producentów rolnych, 
2) przekazywano 2% wp ływu z podatku rolnego do Izb Rolniczych, 
3) przeprowadzano doraźne remonty dróg gminnych, chodników, przystanków, 
4) ponoszono bieżące wydatki na utrzymanie i remonty budynków komunalnych, 
5) wspierano działalność  Ochotniczych Straży Pożarnych, 
6) ponoszono wydatki na dowo żenie uczniów do placówek szkolnych i wydatki na kluby 

sportowe, 
7) finansowano us ługi stomatologiczne dla dzieci ze szkó ł  gminnych, 
8) finansowano koszty o świetlenia drogowego, 
9) wspierano dzia łalność  świetlic, 
10)dokonywano zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. 

Stan zadłużenia gminy sukcesywnie maleje i w 2018 r. dokonano kolejnych sp łat rat kredytów i 
pożyczek w kwocie 880.510,00 zł . 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Zgodnie z art. 18a ustawy o samorz ądzie gminnym, *43  Statutu Gminy oraz art. 270 ustawy o 
finansach publicznych Komisja Rewizyjna zbada ła zgodność  sprawozdania ze stanem 
księgowym i faktycznym, sporządziła wniosek o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy za 
wykonanie zadań  roku ubiegłego. 
Została również  przeprowadzona konsultacja nad sprawozdaniem na Komisjach Rady, gdzie 
realizacja zadań  rzeczowych, a także bieżące utrzymanie jednostek finansowanych z bud żetu 
przebiegało prawidłowo, i od strony dyscypliny budżetowej należy uznać  je za prawid łowe. 

Regionalna Izba Obrachunkowa jako organ sprawuj ący bezpo średni nadzór nad finansami gminy 
zbadała sprawozdanie z wykonania bud żetu, sprawozdania finansowe oraz sprawozdanie z 
mienia komunalnego i wydała pozytywną  opinię  o realizacji budżetu. 
Przedstawiona Państwu informacja zawiera dane ogólne. Szczegó łowe dane zawiera 
sprawozdanie w którym dochody, jak i wydatki uj ęte są  na poszczególne dzia ły, rozdziały i 
paragrafy klasyfikacji bud żetowej i w uj ęciu plan i wykonanie oraz procent wykonania. 
Przedkładaj ąc Wysokiej Radzie materia ły proszę  o ocenę  wykonywanych zadań  oraz o 
zatwierdzenie sprawozdania i udzielenie absolutorium dla Pana Wójta. 
Kończąc wypowiedź  chciałabym wszystkim Państwu podziękować  za pomoc przy realizacji 
budżetu w trakcie roku, wszystkim Radnym, So łtysom i osobom, które ze mn ą  współpracowały 
w 2018 r." 

2. Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Świdwin. 

Pani Halma Cybul odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium (załącznik 
nr 7). 

3. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 
1) przedłożonego przez Wójta Gminy Świdwin sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 

rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego, 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Pani Agnieszka Tokarska odczytała uchwałę  nr 
XXXII.162.Z.2019 Sk ładu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 23.04.2019 r. w sprawie 
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wyrażenia opinii o przed łożonym przez Wita Gminy Świdwin sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy Swidwin za 2018 rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego (za łącznik 
nr 8). 

2) wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin, 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Pani Agnieszka Tokarska odczytała uchwałę  nr LIII.2182.2019 
Składu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 15.05.2019 r. w sprawie wydania opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Swidwin w sprawie absolutorium (za łącznik nr 9). 

4. Podj ęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania bud żetu gminy za 2018 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawiła uchwałę  w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu gminy za 2018 rok 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 10 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX169/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania bud żetu gminy za 2018 rok zosta ła przyj ęta głosami: „za" - 14 
głosów, „przeciw" - 1 glos (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 11 do protoko łu). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wita Gminy z tytu łu rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania bud żetu gminy za 2018 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła uchwałę  w sprawie absolutorium dla 
Wita Gminy z tytułu rozpatrzenia sprawozdania z wykonania bud żetu gminy za 2018 rok (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 12 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX/70/2019 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 rok została przyj ęta głosami: „za" - 14 
głosów, „przeciw" - 1 glos (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 13 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przekazała na ręce Wójta gratulacje i 
podziękowania od całej Rady Gminy Swidwin. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  Radzie za udzielone absolutorium. Podzi ękował  
też  wszystkim, którzy wspierali go przy realizacji bud żetu. Duże podziękowania skierowa ł  do 
Pani Skarbnik, kierowników jednostek, Pani Sekretarz oraz kierowników referatów i 
pracowników urz ędu. Wójt szczególnie podzi ękował  radnym za pomoc, wsparcie, za 
motywowanie i dopingowanie do pracy. 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halin ę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł . 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  zmieniającą  uchwałę  w 
sprawie zasad udzielania przez Gmin ę  Swidwin dotacji celowej spó łkom wodnym, trybu 
postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 14 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX/71/2019 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie zasad udzielania przez Gmin ę  
Swidwin dotacji celowej spó łkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i 
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sposobu jej rozliczania zosta ła przyj ęta głosami: „za" - 14 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 1 glos 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  zmieniaj ącą  uchwałę  w 
sprawie utworzenia samorz ądowej instytucji kultury pod nazwą  Gminna Biblioteka Publiczna w 
Bierzwnicy i nadania jej statutu (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 16 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX/72/2019 zmieniająca uchwałę  w sprawie utworzenia samorządowej instytucji 
kultury pod nazwą  Gminna Biblioteka Publiczna w Bierzwnicy i nadania jej statutu zosta ła 
przyj ęta jednogłośnie 15 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 17 do 
protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie udzielenia dotacji 
celowej spółce wodnej (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 18 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX/73/2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej spó łce wodnej zosta ła przyj ęta 
jednogłośnie 15 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 19 do 
protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  zmieniaj ącą  uchwałę  o 
przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie 
realizacji inwestycji celu publicznego - przebudowa odga łęzienia linii 110 kV Białogard-Łobez 
do stacji GPZ Swidwin na linię  dwutorową  110kV (treść  uchwały stanowi załącznik nr 20 do 
protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX/74/2019 zmieniaj ąca uchwałę  o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie realizacji inwestycji celu publicznego - 
przebudowa odgałęzienia linii 110 kV Białogard-Łobez do stacji GPZ Swidwin na linię  
dwutorową  110kV została przyj ęta jednogłośnie 15 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania 
stanowi załącznik nr 21 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustanowienia 
pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 22 do 
protoko łu). 
Uchwala Nr IX/75/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin 
została przyj ęta głosami: „za" - i ł  głosów, „wstrzymuj ący się" - 4 głosy (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 23 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustanowienia 
pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 24 do 
protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX/76/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin 
została przyj ęta głosami: „za" - 11 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 4 głosy (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 25 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustanowienia 
pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 26 do 
protokołu). 
Uchwa ła Nr IX/77/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin 
została przyj ęta głosami: „za" - 10 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 5 głosów (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 27 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustanowienia 
pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 28 do 
protoko łu). 
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Uchwa ła Nr IX/78/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Świdwin 
została przyj ęta głosami: „za" - 11 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 4 głosy (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 29 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustanowienia 
pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 30 do 
protokołu). 
Uchwa ła Nr IX/79/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin 
została przyj ęta głosami: „za" - 11 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 4 głosy (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 31 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustanowienia 
pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 32 do 
protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX/80/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin 
została przyj ęta głosami: „za" - 11 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 4 głosy (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 33 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustanowienia 
pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 34 do 
protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX/8112019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin 
została przyj ęta głosami: „za" - 11 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 4 głosy (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 35 do protoko łu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawi ła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2019 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 36 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr IX/82/2019 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2019 została 
przyj ęta jednogłośnie 15 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 37 do 
protokołu). 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki na pro śbę  księdza proboszcza Romana Tarniowego przekaza ł  
informacj ę , że przy ko ściele pw. Sw. Michała Archanioła funkcjonuje jadłodzielnia. Jeżeli ktoś  
byłby chętny do pełnienia dyżurów przy lodówce to w sekretariacie urz ędu gminy można wpisać  
się  na listę . 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Olejniczak przekazała gratulacje dla dwóch 
radnych, członków OSP z Lekowa. OSP Lekowo otrzyma ło zaszczytny tytu ł  jednostki roku na 
etapie powiatowym w rankingu prowadzonym przez Glos Szczeci ński. Przewodnicząca 
poprosiła o przekazanie gratulacji dla wszystkich cz łonków OSP Lekowo. 
Następnie Przewodnicząca poinformowała, że w dniu dzisiejszym przypada święto 30-1ecia 
pierwszych wolnych wyborów. Jest to Dzie ń  Wolno ści i Praw Obywatelskich ustanowiony przez 
Sejm VII kadencji na posiedzeniu w dniu 24 maja 2013 r. Przewodnicz ąca życzyła wszystkim, 
aby wolność  i swobody obywatelskie nie by ły nigdy nikomu zabrane i ograniczone. 
Przewodnicząca zakończyła sesj ę  cytatem premiera Tadeusza Mazowieckiego „mo żna się  
różnić , można się  spierać , ale nie wolno się  nienawidzić ." 
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Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 15.22 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamknęła obrady IX/2019 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protokołu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

Olejniczak 

Protoko łowała 

Izabela Zwojska 
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Załączniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Pismo Senator Rzeczypospolitej Polskiej Gra żyny Anny Sztark. 
3) Pismo Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Dudy. 
4) Raport o stanie Gminy Świdwin za 2018 r. 
5) Uchwała Nr IX/68/201 9 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 
6) Imienny wykaz g łosowania w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Swidwin wotum zaufania. 
7) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
8) Uchwała nr XXXII.162.Z.2019 Składu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 23.04.2019 r. w sprawie 

wyrażenia opinii o przed łożonym przez Wójta Gminy Świdwin sprawozdaniu z wykonania bud żetu Gminy 
Swidwin za 2018 rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego. 

9) Uchwała nr LIII.2182.2019 Sk ładu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 15.05.2019 r. w sprawie 
wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Swidwin w sprawie absolutorium. 

1 0) Uchwała Nr IX/69/20 1 9 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

1 1 ) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

12) Uchwała Nr IX/70/2019 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

13) Imienny wykaz głosowania w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

14) Uchwała Nr IX/71/2019 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie zasad udzielania przez Gmin ę  Świdwin dotacji 
celowej spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania. 

15) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zmiany uchwa łę  w sprawie zasad udzielania przez Gmin ę  Świdwin 
dotacji celowej spółkom wodnym, trybu post ępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej 
rozliczania. 

16) Uchwała Nr IX/72/2019 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie utworzenia samorz ądowej instytucji kultury pod 
nazwą  Gminna Biblioteka Publiczna w Bierzwnicy i nadania jej statutu 

17) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zmiany uchwa ły w sprawie utworzenia samorz ądowej instytucji 
kultury pod nazw ą  Gminna Biblioteka Publiczna w Bierzwnicy i nadaniajej statutu. 

18) Uchwała Nr IX/73/20 19 w sprawie udzielenia dotacji celowej spó łce wodnej. 
19) Imienny wykaz głosowania w sprawie udzielenia dotacji celowej spó łce wodnej. 
20) Uchwała Nr IX/74/2019 zmieniaj ąca uchwałę  o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w zakresie realizacji inwestycji celu publicznego - przebudowa 
odgałęzienia linii 110 kV Białogard-Łobez do stacji GPZ Swidwin na linię  dwutorową  I 10kV. 

21) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwa ły o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie realizacji inwestycji celu publicznego - przebudowa 
odgałęzienia linii 110 kV Białogard-Lobez do stacji GPZ Świdwin na linię  dwutorową  I 10kV. 

22) Uchwała Nr IX/75/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Świdwin. 
23) Imienny wykaz głosowania w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
24) Uchwała Nr IX/76/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
25) Imienny wykaz g łosowania w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
26) Uchwała Nr IX/77/20 19 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
27) Imienny wykaz g łosowania w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
28) Uchwała Nr IX/78/20 19 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
29) Imienny wykaz g łosowania w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
30) Uchwała Nr IX/79/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
31) Imienny wykaz głosowania w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
32) Uchwała Nr IX/80/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
33) Imienny wykaz głosowania w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
34) Uchwała Nr IX/8 1/2019 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
35) Imienny wykaz głosowania w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie Gminy Swidwin. 
36) Uchwała Nr IX/82/2019 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2019. 
37) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2019. 
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